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Woningkwaliteitswijzer  -  Gebruik

In het verleden stelde ik de minister al een aantal vragen over de digitalisering van de 
woningmarkt en het woonbeleid. Op een ervan, meer bepaald nr. 691 van 8 september 
2021, antwoordde de minister in verband met de woningkwaliteitswijzer (WKW): “Midden 
februari 2021 werd de WKW gelanceerd en dit genereerde meteen een pak weergaven. 
De welkomstpagina WKW is een goede indicator en die pagina werd in februari bijna 
2500 keer uniek opgeroepen. Daarna zien we bezoekersaantallen (unieke weergave) van 
800 tot 1000 keer per maand. Er kan geen onderscheid worden gemaakt naar 
gebruikersprofiel. Heel wat detailpagina’s worden bekeken, wat erop wijst dat de 
bezoekers ook verder navigeren. Meest bezochte pagina’s zijn deze over de rookmelders, 
meerdere pagina’s omtrent energetische prestatie en EPC en de pagina’s omtrent 
vochtproblematiek in de woning. Zowel de breed informerende pagina’s als deze waar 
bezoekers concrete tips vinden, worden frequent bezocht. Het is ook goed om vast te 
stellen dat de resultatenpagina’s veel worden geraadpleegd, wat aangeeft dat heel wat 
bezoekers daadwerkelijk de vragenlijst benutten om actief naar de kwaliteit van de 
(eigen) woning te peilen. De woningkwaliteitswijzer wordt dus sinds de lancering in 
februari goed en breed gebruikt waarvoor die bedoeld is: informeren omtrent de kwaliteit 
van de woning, als burger zelf een correcte inschatting van de woningkwaliteit maken en 
concrete info aanreiken om die kwaliteit waar nodig te verbeteren.”

We zijn nu anderhalf jaar verder.

1. Hoe vaak werd de woningkwaliteitswijzer sinds de lancering ervan, nu iets meer dan 
anderhalf jaar geleden, geconsulteerd? Graag ook een opdeling per maand.

2. Is er een evolutie merkbaar in het bezoek van de detailpagina’s? Welke? Ik kan me 
bijvoorbeeld goed voorstellen dat, waar men aanvankelijk vooral interesse had voor 
de installatie van rookmelders, men sinds de energiecrisis vooral de EPC-pagina’s is 
gaan bezoeken.

3. Ziet de minister mogelijkheden om dit toch wel nuttige instrument verder te 
promoten en bekend te maken bij het bredere publiek?

4. Hoe evalueert de minister zelf het gebruik van de woningkwaliteitswijzer? Ziet hij 
nog mogelijkheden tot verbetering en optimalisatie? Zo ja, welke?



MATTHIAS DIEPENDAELE
VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN BEGROTING, WONEN EN ONROEREND ERFGOED

ANTWOORD 
op vraag nr. 37 van 25 oktober 2022
van SARAH SMEYERS

1. U vindt de gevraagde cijfers in bijlage 1. Anderhalf jaar na de lancering is de publieke 
welkompagina van de woningkwaliteitswijzer zo’n 31.000 keer uniek opgeroepen. De 
cijfers per maand zijn momenteel (nog) niet beschikbaar.

Waar wel maandelijkse cijfers beschikbaar over zijn, is het aantal keer dat de inleidende 
vragen zijn ingevuld. Na de publieke welkompagina wordt de gebruiker gevraagd om 
enkele algemene (en anonieme) vragen in te vullen voordat hij terecht komt op de 
overzichtspagina van waaruit hij de woningkwaliteitswijzer verder kan gebruiken. Deze 
maandelijkse cijfers zijn opgenomen in bijlage 2. Ze tonen aan dat mensen weliswaar 
hun weg blijven vinden naar de woningkwaliteitswijzer, maar ook dat blijvende aandacht 
voor het gebruik en de bekendheid van het instrument belangrijk is.

2. Het is inderdaad zo dat er momenteel meer aandacht gaat naar de pagina’s gelinkt aan 
de energetische kwaliteit van de woning. Zo worden bijvoorbeeld de pagina’s inzake 
hoogrendementsbeglazing en de energiedoelstelling 2050 relatief vaker bezocht dan 
voordien. Maar ook andere pagina’s zoals die over de rookmelders en over de 
borstweringen aan de ramen worden nog steeds regelmatig geraadpleegd. 

Naast de informatiepagina’s biedt de woningkwaliteitswijzer ook de mogelijkheid om 
bepaalde aspecten van de woningkwaliteit/ruimtes in de woning te evalueren aan de 
hand van een korte vragenlijst. De vragenlijsten die het meest worden ingevuld door de 
gebruikers zijn ‘een stabiele woning’ en ‘functionele ramen en deuren’. En het valt ook 
op dat het relatief gezien weinig verandert doorheen de tijd welke vragenlijsten het 
meeste worden ingevuld.

3-4.De woningkwaliteitswijzer is gelanceerd in februari 2021 in het kader van een grote 
sensibiliseringscampagne inzake woningkwaliteit. Uit wetenschappelijk onderzoek 
blijkt dat er nog belangrijke stappen te zetten zijn om ervoor te zorgen dat iedereen 
kan wonen in een veilige en gezonde woning met een minimum aan comfort. In 2013 
was naar schatting 37% van de Vlaamse woningen niet in orde. In veel gevallen ging 
het over kleinere problemen, maar 13% van de woningen had ernstige, structurele 
gebreken. Sindsdien zijn er zeker stappen in de goede richting gezet. Zo blijkt uit een 
onderzoek van het Steunpunt Wonen van 2018 dat steeds meer woningen in goede 
staat zijn, een redelijk comfortniveau halen en dakisolatie, isolerend glas en 
rookmelders hebben. We moeten dus verder op de ingeslagen weg. 

De verwachting is dat de woningkwaliteitswijzer – die door iedereen eenvoudig te 
raadplegen is – hiertoe kan bijdragen door op een laagdrempelige manier te 
informeren, sensibiliseren en tenslotte te stimuleren om woningen waar nodig te 
renoveren. Uit de cijfers zoals hierboven vermeld, blijkt dat de woningkwaliteitswijzer 
gebruikt wordt, maar ook dat bijkomende bekendmaking bij het grote publiek 
aangewezen kan zijn. Volgend jaar plan ik een ‘technische’ evaluatie (om te zorgen 
dat de inhoud accuraat blijft) en werkt mijn administratie een meer concrete aanpak 
uit voor een ruimere evaluatie van het instrument. Op basis van deze evaluatie wil ik 
niet alleen bekijken of een ruimere bekendmakingscampagne nuttig/nodig is, maar 
ook hoe ik de woningkwaliteitswijzer verder op punt kan stellen. Zo wil ik zeker nagaan 



welke bijkomende thema’s kunnen opgenomen worden. Ik denk nu bijvoorbeeld al aan 
binnenluchtkwaliteit, geluidshinder, asbestinventaris,…

BIJLAGEN

1. Overzicht aantal views woningkwaliteitswijzer.
2. Aantal ingevulde inleidende vragen.
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